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Készült: Berkenyei Német Nemzetiségi Önkormányzat 2024. október 21‐én tartott közmeghallgatással
egybekötött képviselő‐testületi üléséről.

Ülés helyszíne: Községháza Berkenye

Jelen vannak: Benedek‐Kucsera Réka elnök

            Árpásné Schlenk Judit elnökhelyettes

           German Veronika Ágota tag  

           Nerpel Árpádné tag

           German József polgármester                

            Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző

            Erdélyi Bálint érdeklődő

                          Schmidt József érdeklődő                           

Benedek‐Kucsera Réka a nemzetiségi önkormányzat elnöke köszönti a megjelenteket, megállapítja, 
hogy az ülés határozatképes, azt 16 óra 02 perckor megnyitja. Javaslatot tett a meghívóban szereplő 
napirendi pontok megtárgyalására.

A meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalásával a testület egyetértett.

1./ Közmeghallgatás

A napirend keretében Schmidt József érdeklődő kérdésére válaszolva szó esett a Tájházzal kapcsolatos
pályázatról, és arról, hogy most több ok miatt nem lehetett benyújtani a pályázatot. Szó esett arról is, 
hogy utána kellene nézni a tájházszövetségi tagságnak. Elhangzott, hogy előzetesen fel kellene mérni 
azt, hogy a tetőn milyen javítási munkákat kell elvégezni, és akkor már lesznek adatok, ha a pályázat 
újra kiírásra kerül.

A pályázatokkal kapcsolatban German Veronika Ágota korábbi elnök   elmondta, hogy az LDU‐nak is
vannak  kiírásai  azt   is  figyelni  kell.  Felhívta  a  figyelmet  arra,  hogy  a  tájház  ablakainál  a  takarólécek
hiányzanak.   Szólt   arról   is,   hogy  digitalizált   formában   is  meg   kell   őrizni   az   anyagokat,   amelyek
összegyűltek  az  évek   során  pl.   fényképek   rendezvényekről,  és   felvételek.  A  Kossuth  Rádióban   is
hangzottak el felvételek a Málenkíj Robot‐os megemlékezésről.

Erdélyi  Bálint  érdeklődő   is   fontosnak   tartotta   az   anyagok  digitalizálását,  megőrzését  például   az
irodalmi estekről.

Schmidt József érdeklődő kérdést tett fel arra vonatkozóan, hogy a Szendehelyről átvett nemzetiségi
célokat is felvállaló alapítvány hogy működik?



Benedek‐Kucsera  Réka  elnök   erre   azt   a   választ   adta,  hogy   felveszi   a   kapcsolatot   az   alapítvány
elnökével, és egyeztet vele a nemzetiségi célkitűzésekről.

Az  elnök  megköszönte  Schmidt   Józsefnek  a   tájház  bemutatójának   tevékenységét,  és   továbbra   is
számít a segítségére, hiszen a múlt őrzésében, és   a faluval kapcsolatban nagyon sok információval
segíti az önkormányzatok munkáját.

Az   érdeklődők   és  German   József   polgármester   ezt   követően   16   óra   39   perckor   elhagyták   az
üléstermet.

2./ Pályázatokkal kapcsolatos ügyek egyeztetése

A napirenddel kapcsolatban German Veronika Ágota korábbi elnök említést tett a tanösvényekkel 
kapcsolatos pályázatról,  amelyről már az ÉMNÖSZ gyűléseken is szó esett.

Szó  volt  a   folyamatban   lévő  keresztekről  szóló  könyves  pályázatról   is,  amelynél  a   fényképezés   is
csúszik, és az anyaggyűjtés is  nehezebben  megy mint előre  várható  volt. Mivel az eredeti határidő
már  több  probléma  miatt  nem  tartható, szóba  került,  hogy  határidő hosszabbítást  kell  kérni  2025.
április 30‐ig, hivatkozva a felmerült nehézségekre.

Szó esett arról is,   meg kellene nézetni, hogy a keresztek kinek a területén vannak, és utána kellene
járni,   hogy  mi   szükséges   ahhoz,   hogy   védelem   alá   kerüljenek,   és   az   ingatlan   nyilvántartásban
feltüntetésre kerüljenek.

3./ Málenkíj Robot 80 éves évfordulójáról megemlékezés

Benedek‐Kucsera Réka elnök:

Már előzetesen beszélgettünk erről a programról, és azt mondtuk, hogy ennek a rendezvénynek az
időpontja  2025.   január  5‐e  vasárnap  délután   lenne.  Szeretnénk  majd  az  elhurcoltak  hozzátartozóit
meghívni, és a környékbeli német önkormányzatokat, ezért  előzetes egyeztetésünk alapján bérelnünk
kell  a  rendezvénytermet.  Veronika  már    egyeztetett  Anikóval,  és  úgy  néz  ki,  hogy  100.000Ft+  Áfa
bérleti díjat kell fizetnünk.

Nerpel  Árpádné  tag  elmondta,  hogy  milyen    előadásokat  talált  a  témával  kapcsolatban,  és  annak
mennyi a költsége.

Elhangzott  az   is,  hogy  az  érintettek  hozzátartozóit  meg  kell  szólítani,  hogy  ki  szeretne  személyes
megemlékezést tartani. Javaslat   hangzott el arról is, hogy a helyben lévő emléktárgyakat is   ki kell
majd állítani.

A   nemzetiségi   önkormányzat   tagjai   a  megegyzetek   abban,   hogy   ki  milyen   további   előkészületi
feladatot fog elvégezni, és ezek ismeretében a következő ülésen születik majd meg a végleges döntés
a részletes programról.

A jelenlévők beszéltek arról is, hogy Nagymarosról január 3‐án indul az emléktúra, amelyhez a Gyadai
tanösvénynél  a  gyakorlott  gyaloglók  csatlakozni  tudnak.  Fel  kell  mérni  majd  ezzel  kapcsolatban  az
igényeket, és el kell oda szállítani az érdeklődőket.



4./ Rendezvényekkel kapcsolatos megbeszélés

Benedek‐Kucsera Réka elnök: 

Legközelebbi rendezvényünk a Martin nap, itt előzetesen készülődést is szoktunk szervezni, hogy aki
akar   készíthessen   lámpásokat  megtehesse,  ezt  október   31‐ére   tervezzük.   Ide   az   előző   éveknek
megfelelően  mi  szoktuk megvásárolni  az alapanyagokat.  Maga a felvonulás  8‐án  este  lesz,  mert az
óvodában   így   kérték.  A   vendéglátás   költségeihez  most   a  helyi   karitász  hozzá   fog   járulni,   tehát
várhatóan kevesebbe kerül majd. Erről már született döntés csak a dátum 8‐ára módosul.

Az elnök elmondta, hogy  az adventi rendezvényekről majd külön lesz részletes megbeszélés.

Az ÉMNÖSZ rendezvényeivel kapcsolatban az elnök elmondta, hogy  november 16‐án Zsámbékon lesz
az ÉMNÖSZ Gála, december 29‐én pedig a Vorszilveszter. 

Benedek‐Kucsera Réka elnök:

Mindkét esetben fel fogom mérni az igényeket, és ha szükséges akkor buszra ajánlatot kérünk.

5./ Egyebek

Az elnök beszámolt arról, hogy november 9‐én lesz az ÉMNÖSZ közgyűlés.

Árpásné Schlenk Judit elnökhelyettes javasolta, hogy szülessen  olyan határozat, hogy amennyiben az
elnök   vagy  bármely   tag   az   ÉMNÖSZ   rendezvényére   saját   gépjárművével  megy   el   az  utiköltség
kiküldetésként kerüljön kifizetésre a költségvetés terhére.

A   jelenlévők   a   javaslattal   egyetértettek,   és   egyhangúlag   (   4   igen,   0   ellenszavazattal,   és   0
tartózkodással) az alábbi határozat született:

30/2024.(X. 21.) német nemzetiségi határozat

A Berkenyei  Német  Nemzetiségi  Önkormányzat  engedélyezi,  hogy amennyiben az
elnök, vagy a nemzetiségi önkormányzat bármely tagja az  ÉMNÖSZ ülésére vagy
rendezvényére   utazik  saját  gépjárművével,  az  utiköltség  részére  kiküldetésként
kifizetésre kerüljön. 

Felelős: elnök vagy elnökhelyettes

Határidő: értelemszerű

A napirend  keretében  Benedek‐Kucsera  Réka  elnök  megköszönte  az  elmúlt  5 év munkáját  German
Veronika Ágota volt elnöknek, és Pfaff Mihálynénak, aki tagként segítette a nemzetiségi önkormányzat
munkáját, de már nem indult a választáson. Kérte a további segítséget is.

Mivel más téma, és napirend nem volt a nemzetiségi önkormányzat elnöke az ülést 18 óra 05 perckor 
berekesztette. 

                   Benedek‐Kucsera Réka                                       Nerpel Árpádné

                                  elnök                                                      jegyzőkönyv hitelesítő




